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Potpisana Deklaracija o evropskoj 
budućnosti BiH 
 
Opština Prijedor treća je opština u BiH 
koja je potpisala Deklaraciju o evropskoj 
budućnosti BiH, a kojom je izražena 
podrška procesu evropskih integracija i 
napredak BiH ka Evropskoj uniji. 
Deklaraciju je potpisao načelnik opštine 
Prijedor Marko Pavić na  javnoj tribini 
 „ Bosansko-hercegovački gradovi u susret 
Evropi“ čiji su učesnici bili i ambasador 
Republike Slovačke u BiH Miroslav 
Mojzita i Darija Ramljak , pomoćnik 
direktora Direkcije za evropske integracije 
BiH. 
       „ Politička volja je opredjeljujući 
faktor za  ulazak zemlje  u Evropsku uniju, 
što znači da se ovdje  sve demokratske 
snage moraju opredijeliti za to da li ta volja 
postoji ili ne “ rekao je ambasador 
Slovačke Miroslav Mojzita. 
        On je dodao  da Evropsku zajednicu 
čine zemlje čiji narodi govore različitim 
jezicima,a sve  ih spajaju principi kao što 
su demokratija, sloboda i pravda  i oni koji 
promovišu te principe na dobrom su putu 
da se toj zajednici  naroda priključe. 

 
 

        Načelnik opštine Prijedor Marko 
Pavić izrazio je  zadovoljtsvo što se 
Prijedor među prvim opštinama u BiH  
mogao, potpisivanje ove deklaracije , 
pokazati svoju opredijeljenost  za ulazak u 
Evopu. 
         „ Proces približavanja Evropskoj  
uniji je u interesu svih građana ove zemlje 
bez obzira na politčko opredjeljenje i 
nacionalni interes“ kazao je Pavić i dodao 
da lokalna vlast u ovoj opštini gradi 
ambijent kako bi taj put bio što brži. 
          Ovu javnu tribinu je organizovala 
Delegacija Evropske komisije u BiH 
zajedno sa instItucijama EU i Direkcijom 
za evropske integracije BiH, slične će biti 
organizovane u 22 opštine u BiH. 
 
Raspisan konkurs za izradu suvenira 
 
Opština Prijedor raspisala je konkurs za 
izradu suvenira koji bi trebao da odražava 
njene autentučne prirodne i turističke 
karakteristike. 
          „ Opština Prijedor je formiranjem 
Turističke organizacije oblikovala 
određenu turističku ponudu grada , ali ono 
što je bilo neophodno je bila  izrada 
suvenira koji bi tu ponudu upotpunio i koji 
bi gosti našeg grada mogli ponijeti kao 
uspomenu“  rekla je saradnik u Turističkoj 
organizaciji opštine Prijedor Slađana Jović. 
             Konkursom je predviđeno  da 
suvenir treba da bude odraz tradicije, 
kulturne, istorijske i materijalne baštine i 
da izražava autentične prirodne i turističke 
atraktivnosti opštine Prijedor, kao i da 
bude izrađen od ekološki prihvatljivih 
materijala. Konkurs će biti otvoren do 27. 
decembra , a pravo učešća imaju sva 
pravna i fizička lica koja smatraju da imaju 
mogućnost da odgovore na sve kriterijume 
koje predviđa konkurs. 
           O izboru suvenira, na osnovu 
pristiglih ponuda, odlučivaće posebno 
formirana stručna komisija,koja treba da  
utvrdi  kvalitet pristiglih radova, te donijeti  
odluku o dodjeli jednokratnih otkupnih 
nagrada od 3000, 2000 i 1000KM za tri 
najbolja rada. 
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Otvaranje puta u Pejićima 
 
Otvaranjem  nove dionice puta u dužini od 
tri kolimetra  u selu Pejići, ostvarena je 
veza sva četiri sela u mjesnoj zajednici 
Rakelići, koju čine pred  Pejića, Rakelići, 
Gaćani i Saničani.Koliko mještanima ovih 
sela  znači što su asfaltom u ukupnom 
dužini od 18 kilometara sada povezani sa 
glavnim magistralnim putem i centrom 
grada , pokazuje veselje i veliki broj 
mladih ljudi koji su se okupili na 
svečanosti otvaranja. 
Otvarajući novosfaltiranu dionicu puta 
kroz selo Pejiće, načelnik opštine Prijedor 
Marko Pavić je rekao da je ovo  još jedan 
od puteva  koji je izgrađen  u okviru 
programa rekonstrukcije i izgradnje 
lokalnih puteva i  da je ova sada  mjesna 
zajednica  sa najboljom putnom strukturom 
na opštini Prijedor. 
       „Zadovoljstvo je gledati sve ove 
građane koji su svojim veseljem pokazali 
koliko im vrijedi ovaj put i nadam se da će 
uz rješavanje pitanja telefona i problema 
vodosnabdijevanja , ovo biti velika 
perspektiva za život, pogotovo mladih ljudi 
na ovom području“ kazao je Pavić. 

 
        Prema riječima Radomira Rujevića, 
predsjednika Savjeta mjesne zajednice 
Rakelići, asfaltiranje ovog, te ranije 
asfaltiranih puteva u susjednim selima, 
omogućiće kvalitetniji život za dvije i po 
hiljade stanovnika Rakelića  
       ''Jako je važno da imamo riješenu 
putnu infrastrukturu koja će nam olakšati 
život, jer su ljudi  ranije odlazili odavde, 
djeca nisu mogla ići u školu te se nadamo 
da toga više neće biti'', dodao je Rujević.  

 Vrijednost radova  asfaltiranja ove dionice  
puta u Pejićima je  oko 400 000KM. 
 
Bratimljenje sa  opštinom Kikinda 
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić i  
predsjednik opštine Kikinda  Branislav 
Blažić potpisali su protokol o saradnji 
kojim je predviđeno podsticanje i razvoj 
međusobnih odnosa u raznim oblastima 
privrednog i društvenog života ove dvije 
opštine. 
     „ Mi smo se dogovorili da u interesu 
građana naših opština  i formalno 
uspostavimo prijateljsku saradnju koja 
treba treba da doprinese privrednom , ali u 
sveopštem razvoju naših opština.“ rekao je 
Pavić. Prema njegovim riječima,  Kikinda 
se nalazi na tromeđi između Rumunije, 
Mađarske i Srbije i tu tražimo  svoju šansu  
s obzirom da su Mađarska i Rumunija  već 
u Evropskoj uniji. 
       „ Naši partneri iz Kikinde su izrazili 
spremnost da sve partnere sa kojima imaju 
uspostavljenu  saradnju, povežu i sa 
Prijedorom, u cilju investiranja i 
zapošljavanja ljudi na ovim prostorima“ 
dodao je Pavić.On je istakao da su vođeni i 
konkretni razgovori o mogućnosti saradnje 
Tvornice opekarskih proizvoda "Toza 
Marković" iz Kikinde, kao i tamošnje 
Livnice sa preduzećima srodnih 
građevinskih i metalskih djelatnosti u 
Prijedoru, kao i drugih preduzeća. 
         Pored Kikinde, opština Prijedor je 
protokole o saradnji potpisala sa opštinom 
Pančevo, solunskom opštinom Neapolis,  
turskim gradom Manisa, norveškom Sund 
komunom i makedonskim Demir Hisarom, 
a uskoro bi , kao kruna dugogodišnje 
saradnje, trebao biti potpisan jedan takav 
sporazum i sa italijanskim gradom Trento. 
 
SKUPŠTINA OPŠTINE 
Usvojen rebalans budžeta 
 
Odbornici Skupštine opštine Prijedor 
usvojili su juče odluku o rebalansu budžeta 
za 2007. godinu u iznosu od  45.562.041 
KM. 
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        Biljana Malbašić, načelnik Odjeljenja 
za finansije  istakla je da su  osnovni 
razlozi koji su doveli do prijedloga odluke 
o rebalansu, prije svega,  uvrštavanje već 
ranije donesenih  odluka  o raspodjeli 
budžetskog suficita iz  prethodne godine u 
iznosu od 2,4 miliona KM, odluka o 
novom kreditnom zaduženju od preko 4 
miliona, odluka o prihvatanju donacija 
Vlade RS za infrastrukturu i putnu mrežu 
od oko 3 miliona KM. 
          „Drugi razlozi su objektivna 
procjena i povećanje budžetskih prihoda sa 
23 na 26 miliona odnosno oko 14,5 odsto, 
uključujući povlačenje kreditnih sredstava 
za ovu godinu što u osnovi znači da je 
budžet rastao 39,8 odsto u odnosu na 
planiranih 32.592.400 KM“ kazala je 
Malbašićeva.Prema njenim riječima,sav 
višak sredstava odnosno rast prihoda 
usmjeren je ka razvoju opštine kao podrška   
razvojnim  projektima, pomoć javnim 
preduzećima koji doprinose poboljšanju 
uslova života  na području opštine Prijedor 
, kao i  za socijalna davanja.              
 
Agencija lokalne demokratije 
 
Prijedorska kancelarija Agencije lokalne 
demokratije bila je domaćin dvodnevnog 
seminara sa  delegate svih jedanaest  
agencija smještenih na Balkanu i iz 
nedavno otvorene agencije u 
Gruziji.Seminaru su prisustvovali i 
predstavnici Asocijacije agencija lokalne 
demokratije , kao krovne organizacije ove 
mreže agencija ,  koja djeluje pri Savjetu 
Evrope. 
       „ Prijedor nije slučajno izabran za 
domaćina ovog velikog skupa, na kome 
smo razmatrali naše godišnje aktivnosti, jer 
je ovdje otvorena jedna od prvih agencija 
koja je u saradnji sa lokalnim vlastima 
realizovala više značajnh projekata i 
doprinijela  kako napretku procesa 
pomirenju među raznim etničkim grupama 
koje žive na ovom prostoru, tako i razvoju  
društvenog i socijalnog sektora, pa sve do 
razmjene iskustava iz oblasti  kulture “ 

kazala je direktor ALDA-e Antonela 
Valmorbida. 

 
          
 U okviru seminara , delegate iz  
Zavidovića, Mostara, Siska, Osijeka, 
Subotice, Peći i drugih gradova gdje već 
godinama rade agencije lokalne 
demokratije obavljeni su i razgovori sa 
predstavnicima prijedorske  lokalne vlasti 
o mogućnostima unapređenja saradnje i 
predstavljanje zajedničkih interesa u 
budućem zajedničkom radu. 
             „ Dosadašnja saradnja je bila 
veoma korisna za obje strane, te se nadamo 
da će i u budućnosti i prijedorska i   
Agencije lokalne demokratije i ostalim 
opšstinama u BiH ,   biti od pomoći na   
putu  naše integracije    u Evropsku uniju“ 
rekla je nakon prijema delegata  zamjenik 
načelnika opštine Ljiljana Babić. 
 
 
 Počela jesenja deratizacija 
 
Na području prijedorske opštine počelo je  
provođenje  redovne  sistematske jesenje 
deratizacije koja će trajati dvije sedmice, 
potvrdio je samostalni stručni saradnik za 
zdravstvo u opštini Prijedor Miloš Bijelić. 
           „ Planirano je da  se deratizacija 
izvede  u svim javnim i privatnim 
objektima, objektima za proizvodnju, 
uskladištenje i promet životnih namirnica, 
deponijama smeća, otvorenim kanalima  i 
kanalizaciji, privatnim kućama i 
stambenim zgradama, 
vodosnabdijevajućim i objektima javnog 
saobraćaja“ kazao je Bijelić. 
         Troškove deratizacije, kako ističe 
Bijelić,  dijelom snose pravna i fizička lica, 
a nadzor nad izvođenjem radova obavljaće 
sanitarna i poljoprivredna inspekcija 
opštine Prijedor. 
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          Jesenju, kao i proljetnu deratizaciju 
na području prijedorske opštine, za koje je 
iz opštinskog budžeta izdvojeno 50.000 
KM, u ovoj godini obavlja preduzeće 
"Ekobel" iz Laktaša. 
 
Posjeta delegacije policije Češke  
 
Delegacija  češke policije je nakon Banja 
Luke posjetila i opštinu Prijedor, gdje su o 
organizaciji rada i aktivnostima koje 
opštisnke  policijske strukture  sprovode 
razgovarali sa predstavnicima SJB 
Prijedor. Potom je ovu visoku delegaciju 
na čijem je čelu bio prvi sekretar 
Ambasade Češke Republike u BiH Karel  
Vondrak primio i načelnik opštine Prijedor 
Marko Pavić. 
          „ Gosti su se interesovali kako 
konkretno funkcioniše saradnja pripadnika 
policije i organi lokalne vlasti, te model 
rada policije u zajednici koji se definisan 
kroz rad Foruma za bezbjednost građana 
koji u našoj opštini postoji još od 2003. 
godine“ kazao je Pavić. 
         Visoki oficiri češke policije su potom 
prisustvovali sjednici Foruma za 
bezbjednost građana,  koji čine pored 
predstavnika policije i lokalne vlasti i 
predstavnici nevladinih organizacija i 
građani, nakon čega su posjetili  i 
prijedorsko Udruženje Čeha  „ Česka 
beseda“. 
 
 
OIK – žrijebanje 
 
Opštinska izborna komisija organizovala 
ježrijebanje za utvrđivanje redoslijeda 
političkih subjekata ovjerenih za 
predsjedničke izbore i biračkih mjesta radi 
predlaganja kandidata u biračke odbore za 
prijevremene predsjedničke izbore 
zakazane za 9. Decembar. Predsjednik 
Opštinske izobrne komisije Željko 
Škondrić je tom prilikom rekao da se na 
biračkom spisku za prijevremene 
predsjedničke izbore nalazi 69 676 birača. 
      „ To je za oko 5 000 birača više nego 
na opštim izborima i to tumačimo samo 

time da su građani postali savjesniji i da su 
ažurirali svoje lične dokumente“ rekao je 
Škondrić i dodao da su ovo podaci iz 
Centralne izborne komisje BiH.Škondrić je 
potvrdio i da će svi građani sa pravom 
glasa   u Prijedoru moći 9. decembra da 
glasaju na 99 biračkih mjesta. 
 
Obrazovanje  
 
Opština Prijedor raspisala je konkurs za 
dodjelu  45 novih  stipendija  , odnosno  33  
studentske  i 12 učeničkih stipendija za 
školsku 2007/08. godinu, potvrdila  je 
stručni saradnik sa obrazovanje u 
Opštinskoj administrativnoj službi  Olivera 
Rosić. 
      "S obzirom da je bila velika prolaznost 
studenata, čak 99 % mi nastavljamo i sa 
stipendiranjem studenata kojima je 
stipendija ranije dodijeljena. Tako da će , 
uz 67 studenta i 12 učenika koji su ispunili 
uslove za nastavak stipendiranja, opština  
ove školske godine stipendirati ukupno 100 
studenata i  24 učenika“ kazala je Rosićeva 
i dodala  da je budžet za stipendije trebalo 
povećan   na  120.700 KM. 
        „ Prednost pri dodjeli stipendija imaće 
studenti viših godina fakulteta prirodnih i 
tehničkih nauka, kao deficitarni kadrovi i 
učenici slabijeg imovnog stanja", istakla je 
Rosićeva . 
         Studentska stipendija iznosi 100, a 
učenička 60 KM. 
 
Kultura- 
SPCPD“ VILA“u Temišvaru 
 
 
Članovi Srpskog pravoslavnog crkvenog 
pjevačkog društva“ Vila“ boravila je u 
rumunskom  gradu  Temišvar gdje su na 
poziv Saveza Srba u Rumuniji učestvovali 
na kulturnoj manifestaciji „ Dani srpske 
kulture u Temišvaru“. Manifestacija  je 
trajala od 12-18. novembra , a pored  
projekcije filma „ Seobe“ i još dva filma 
autora Aleksandra Petrovića, činili su je  
mini sajam sprske knjige, izložba sprskog 
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ćilimarstva iz Rumunije , koncert stare 
srpske muzike i veče duhovne muzike. 
     „ Članovi SPCPD „ Vila“ rado su se 
odazvali ovom pozivu i nosimo predivne 
utiske iz Temišvara , gdje  smo se  na 
večeri duhovne muzike predstavili sa 
nekoliko kompozicija starih majstora 
duhovne muzike, kao i kompozicijama 
Stevana Mokranjca“ kazao je protojerej 
Ranko Maletić, predsjednik društva. On je 
dodao da im je bila čast što su nastupili  uz 
poznate horove koji njeguju staru duhovnu 
muziku iz Vršca i Pančeva, te mješoviti 
hor Srpske saborne crkve iz Temišvara. 
Saradnja opštine Prijedor i Saveza Srba u 
Rumuniji datira još od 2004. godine od 
kada je predsjednik   saveza Slavomir 
Gvozdenović redovni učesnik „ Književnih 
susreta na Kozari“ , inače  i poslanik u 
rumunskom parlamentu. 
 

 
Nastup Vile u Temišvaru 

 

 
Muzej Kozare- Izložba fotografija 
 
U Muzeju Kozare otvorena  je izložba 
fotografija češkog autora Rudolfa Brunera 
Dvoržaka  pod nazivom „ Bosna 1905.“ , 
koja je oživjela uspomenu na minula 
vremena i  autorovim objektivom viđen 
način života u Bosni i Hercegovini s 
početka prošlog vijeka.Riječ je o jednoj od 
najvažnijih kolekcija od 500  istorijskih 
fotografija Bosne i Hercegovine, od kojih 
se 80 izloženo  pred ljubiteljima fotografije 
u Prijedoru.   
     „ Pred nama je dio izuzetno dragocjene 
zbirke fotografija od prije stotinu godina 
autora Rudolfa Brunera, koji je bio lični 
fotograf cara Franje Ferdinanda, a koji je 

sticajem raznih životnih okolnosti umro u 
57. godini vrlo siromašan i zaboravljen“ 
rekao je predstavljajući autora fotografija  
direktor Muzeja Kozare Milenko 
Radivojac. 
       On je dodao i da  umjetnički nivo 
njegovih fotografija, njihov dokumentarno-
etnografski značaj prevalilaze najcjenjenija 
sačuvana djela u Bosni i Hercegovini , jer 
nude neponovljivi prikaz Bosne iz tog 
perioda. 
       Kako je Dvoržakova izložba starih 
fotografija iz Bosne i Hercegovine veliko 
blago Moravskog zemaljskog muzeja u 
Brnu u Češkoj Republici, izložba je 
organizovana uz pomoć i saradnju 
Ambasade Češke Republike u BiH 
prijedorskog udruženja Čeha „ Češka 
beseda“ čiji je  predstavnik Tomislav 
Blaha otovorio ovu izložbu. 
           „ Izneneadio me kvalitet slika, izbor 
tema i način fotografisanja. Nekako mi je 
nezamislivo da je neko prije stotinu godina 
izabrao motive na kojima mu mogu 
pozavidjeti današnji fotografi“ kazao je 
Blaha. 
           Izložba je bila postavljena u 
Sarajevu, Mostaru, Banja Luci, a nakon 
Prijedora , gdje će biti otvorena do 13. 
Decembra, biće premještena u Bihać i 
potom vraćena u Brno. 
 
 

 
 

 
Izdavač: 
Opština Prijedor 


